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内容概要

　　本书是一本充满趣味、富有意义、能够激发思维而且信息丰富的教育心理学教材，其实用性、可
读性与趣味性在同类教材中独树一帜。
作者将心理学的理论和教育实践紧密结合起来，旨在帮助读者更好地理解学习的过程，进而更加有效
地学习。
本教材不仅可以作为心理学专业和师范类专业学生的课程教材，而且可以作为广大中小学教师提升教
育素养的参考读物。
本书的出版对我国心理学工作者和教育工作者来说无疑是一件幸事。

Page 2



第一图书网, tushu007.com
<<教育心理学>>

作者简介

　　珍妮·E·奥姆罗德(Jeanne Ellis
Ormrod)，美国知名心理学家，北科罗拉多大学荣誉教授。
先后于布朗大学、宾夕法尼亚州立大学获得心理学、教育心理学的本科、硕士和博士学位。
其代表作有《实用研究方法论计划与设计》、《儿童发展与教育》、《教育心理学》等。
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章节摘录

版权页：插图：Guided Participation in Adult Aetivities  When you were a young child, did you sometimes help
a parent or older sibling bake pastries in the kitchen？
 Did the cook let you pour, measure, and mix ingredients when you were old enough to do so？
 Did the cook also give you directions or suggestions as you performed these tasks？
Virtually all cultures allow-and, in fact, usually require-children to be involved in adult activities to some degree 
（Rogoff, 2003）. Children's early experiences often occur at the fringe of an activity, and their involvement is
mediated, scaffolded, and supervised through what is sometimes known as guided participation. From a
Vygotskian perspective, gradual entry into adult activities enables children to engage in behaviors and thinking
skills within their zones of proximal development. It also helps children tie newly acquired skills and thinking
abilities to the speafic contexts  in which they are apt to be useful later on （more on this point in Chapter 8）. As
chil- dren acquire greater competence, they gradually take a more central role in a partic- ular activity until,
eventually, they are full-fledged partiapants （R. Gaskins, 1999; Lave &amp; Wenger, i991; Rogoff et al., 2007）.
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